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Janković za RTS: Naglasak na rigoroznoj primeni mera, do nekih ljudi očigledno nije moguće dopreti 

Imunolog i član Kriznog štaba Srđa Janković kaže za RTS da može postati neophodno i da se donesu 

strože mere, ali da je u ovom trenutku mnogo važnije da se ove mere sprovedu. Napominje da je za 

efekat vakcinacije na kolektivnom nivou još uvek rano, i nada se da će biti vidljiv tokom ove godine. 

I pored gotovo milion vakcinisanih građana, broj ljudi koji se dnevno zarazi koronavirusom ne pada. Srđa 

Janković je u Jutarnjem programu RTS-a rekao da je naglasak još uvek na rigoroznom sprovođenju mera, 

pre nego što dođemo u situaciju da govorimo o pooštravanju. 

"Trka u naoružanju" sa virusom – vakcina štiti od svih varijanti 

Upitan da li su novi sojevi virusa otporni na postojeću vakcinu, Janković kaže da je ohrabrujući rad koji je 

objavljen pre desetak dana u časopisu Nature, gde su naučnici direktno ispitivali neutralizaciju virusa 

antitelima kod ovih podtipova koji su sada povod za brigu - kod takozvanog britanskog, južnoafričkoj i 

brazilskog podtipa. 

"Nađeno je da su razlike neznatne i da antitela koja vakcinacija podstiče da se stvaraju i dalje neutrališu 

sve podtipove virusa. To je veoma važna informacija. Vakcina i dalje štiti. Da li će se pojaviti neki podtip 

koji će postati imun na naš imunitet, to je trka u naoružanju između nas i virusa. To je moguće, ali još 

uvek nismo tamo i dobro je znati da vakcina još uvek potpuno štiti od svih varijanti virusa", objašnjava 

Janković. 



 
 

Povodom pisanja pojedinih medija da je medicinski deo Kriznog štaba predlagao potpuno zatvaranje 

kafića i restorana, Janković ističe da takva mera može da postane neophodna, ali još ne. 

"Ali ako ti objekti ne mogu da sprovedu mere koje su na snazi, odnosno da se preventiva sprovodi u 

ovom režimu rada, može da postane neophodno i da se donesu strože mere. U ovom trenutku je mnogo 

važnije da se ove mere sprovedu", napominje Janković. 

Ističe da razume ljude koji su okupljeni u kafićima i da je to ljudska potreba, ali ukazuje i na lekare u 

crvenim zonama koji neposredno leče obolele. 

"U suštini, mi imamo svoj zadatak i osećamo se veoma razočarani kada ne dopiremo do jednog broja 

ljudi. Do nekih ljudi očigledno nije moguće dopreti", kaže Janković. 

Navodi da Krizni štab pokušava da dopre do što više ljudi, se svakome obrati na neposredan i stavi 

naglasak na činjenice.  

"Ovo je teška borba. Vidite i u svetu veliki deo građana dovodi u pitanje mere, čak i tamo gde su brojke 

još gore. Imate proteste. U Holandiji su ljudi demolirali gradove zato što je zabranjeno da se uveče 

okupljaju. To je veoma liberalna zemlja, ima dugu tradiciju građanske svesti, ipak nisu izbegli takvu 

sudbinu", ukazuje Janković. 

Što se tiče situacije na skijalištima, Janković navodi da je medicinski deo Kriznog štaba, što je inicijalno 

bilo i usvojeno kada je odobrena skijaška sezona, stajao na stanovištu da se može dozvoliti samo 30 

odsto punog kapaciteta. 

"Da li je bilo tako, to treba analizirati", kaže član Kriznog štaba. 

"Postoji manjina koja pogrešno smatra vakcine problemom, a ne rešenjem" 

U ovom trenutku je dato oko milion vakcina u Srbiji. Janković kaže da je to sasvim zadovoljavajuća brzina 

i više od toga, i smatra da je sve jako dobro organizovano 

Zadovoljan je odzivom, s tim što se, kako je ukazao, jedan veliki deo građana još nije prijavio. 

"Postoje ljudi koji su skeptični, što je razumljivo, pogotovo ako nema dovoljno informacija, koje su 

oprečne, a postoji manjina koja je jednostavno naučila pogrešno da smatra vakcine problemom, a ne 

rešenjem", ističe Janković. 

Kada će biti vidljiv efekat vakcinacije 

Napominje da je za efekat koji je vidljiv na kolektivnom nivou još uvek rano bez obzira na broj doza, i 

nada se da će biti vidljiv tokom ove godine. 

Navodi da je u Izraelu pre par dana objavljen rad gde se jasno vidi efekat u starosnim grupama koje su 

primile vakcinu. 



 
 

"Prognoze u dan i mesec su nezahvalne. Bitno je da nastavimo punim intenzitetom i punim kapacitetom, 

efekat neće izostati", poručuje Janković. 

Upozorava da vakcinacija ne sme da bude povod za veće opuštanje. "Vakcina nije zamena za osnovne 

mere, koje ostaju na snazi", ističe član Krizog štaba. 

 

 

Lončar: Srbija vodeća u Evropi u vakcinisanju građana 

Resorni ministar Zlatibor Lončar istakao je da je Srbija u pogledu vakcinacije vodeća država u Evropi. 

Ocenio je da je to rezultat posvećenosti i velikog truda zdravstvenih radnika kao i ugleda predsednika 

Aleksandra Vučića u svetu. 

Zlatibor Lončar je u intervjuu za državnu televiziju Kraljevine Danske RT istakao je da je uspeh Srbije u 

pogledu vakcinacije građana rezultat posvećenosti i velikog truda zdravstvenih radnika kao i ugleda 

predsednika Aleksandra Vučića u svetu. 

"Država Srbija od početka pandemije čini sve kako bi zaštitila građane naše zemlje. Imamo ubedljivo 

najniži broj zaraženih, najniži procenat smrtnosti, a testirali smo ubedljivo najviše građana od svih država 

regiona", rekao je Lončar za dansku državnu teneviziju, a saopštilo Ministarstvo zdravlja. 

Naglasio je da je u pogledu vakcinacije, Srbija vodeća država u Evropi. 

"To je sve posledica odgovornog upravljanja, velikih materijalnih ulaganja kao i strateškog pristupa u 

zdravstvenom sistemu Srbije," ocenio je ministar zdravlja. 



 
 

 

 

Direktorka bolnice u Batajnici: Plašim se onoga što će nam doneti narednih 10 dana 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević kaže za RTS da strahuje od povećanja broja 

zaraženih koronavirusom nakon produženog vikenda i da su u Batajnici u pripravnosti da otvore drugi 

deo bolnice koji trenutno nije u funkciji. 

Doktorka Tatjana Adžić Vukičević, odlikovana Karađorđevom zvezdom drugog stepena, kaže da su 

kapaciteti bolnice u Batajnici prilično popunjeni. 

"Dodatno su popunjeni zbog toga što su se praznile mnoge bolnice u Beogradu i izlazile iz kovid sistema. 

Mi smo primali sve te pacijente, uključujući najteže bolesnike u jedinicama intenzivnog lečenja", ističe 

doktorka Adžić Vukičević. 

Navodi da je, prema internoj statistici, u Batajnici od 4. decembra hospitalizovano 2.800 ljudi 

"To je ogromna mašinerija, ogroman rad, ogromna dinamika prijema i otpusta. Urađeno je preko 800 

skenera, preko 35.000 laboratorijskih analiza, 10.000 skenera pluća, preko 500 hemodijaliza. Oko 50 

bolesnika je u aktivnom programu hemodijalize, a 25 ih ima akutna bubrežna oštećenja", kaže doktorka 

Adžić Vukičević. 

Ističe da će od srede početi sa radom angio-sala, pa će svi bolesnici sa akutnim koronarnim sindromom 

moći da dobiju direktnu pomoć. 



 
 

"Trenutno imamo 410 bolesnika. U jedinicama intenzivnog lečenja se nalaze 62 pacijenta, a 32 su 

intubirana. Svaki dan imamo između 30 i 50 prijema u bolnicu. Otprilike toliko imamo i otpusta", navodi 

doktorka Adžić Vukičević. 

"Kliničke slike sve teže" 

Doktorka Tatjana Adžić Vukičević kaže da je svaki novi pik epidemije dodatno iznenađuje. 

"Primetili smo da smo po otvaranju bolnice imali dve trećine muškaraca među pacijentima, a sada 

imamo polovinu muškaraca i polovinu žena. Kliničke slike su sve teže u smislu razvijanja akutnih 

tromboza, bilo venskog bilo arterijskog sistema, koje su kod značajnog broja bolesnika rezultovale i 

amputacijom ekstremiteta", ističe doktorka Adžić Vukičević. 

Kaže da veoma strahuju od povećanja broja obolelih nakon produženog vikenda i mini-odmora i da su u 

pripravnosti da otvore drugi deo zgrade, koji sada nije u funkciji. 

"Nekoliko puta na dan od svojih kolega dobijam izveštaje o broju slobodnih mesta i zaista se plašim 

ovoga što će nam doneti narednih 10 do 12 dana, kada se svi ljudi vrate sa odmora", naglašava doktorka 

Adžić Vukičević. 

"Vakcine su spasile čovečanstvo" 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici ističe da je rad zdravstvenih radnika težak i mukotrpan. 

"Ja sam bezmalo godinu dana u skafanderu. Veoma je teško, veoma je naporno i fizički i mentalno. Treba 

nam dosta snage, ljudi posustaju. Ganula su celu naciju posthumno dodeljena odlikovanja našim 

kolegama. To je nešto što jako boli", kaže doktorka Adžić Vukičević. 

Apeluje na građane da se vakcinišu u što većem broju. 

"Virus mora da oslabi. Vakcine su spasile čovečanstvo, to nije floskula koja je tek tako rečena. Tako mora 

da bude", kaže doktorka Adžić Vukičević. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Đerlek: Nastavlja se vakcinisanje prvom dozom, pozvano više od 19.000 građana 

Građani će danas u Belekspo centru u Beogradu moći da prime prvu dozu vakcine, i to "sputnjik v". 

Vakcinacija počinje u 9.00, a građani koji dođu prvo će biti pregledani, a zatim ide imunizacija. 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek kaže za RTS da je plan da danas u Belekspo centru 

bude vakcinisano 2.200 građana. 

Širom zemlje prvu dozu vakcine primiće 19.132 građana, a drugu dozu 50.252 građana, kaže Đerlek. 

Navodi da je do sada odrađeno 80 odsto prve faze plana imunizacije i 45 odsto druge faze. Dodaje da 

ima još nezavršenog posla sa građanima zaposlenim u prosveti, policiji, vojsci. 

- Dostići ćemo milion datih doza, to je neverovatno za našu zemlju. Ne smemo da se opustimo, prva 

doza nije dovoljna da zaštiti od bolesti, moramo da se držimo mera i primiti drugu dozu - naglašava 

Đerlek. 

Ističe da borba sa koronom nije sprint, nego maraton. 

Prema njegovim rečima, svakog građanina čeka druga doza, a građani koji treba da je prime mogu samo 

da dođu na punkt kako bi dobili cepivo. 

- Oni koji žele određenu vakcinu, moraju da sačekaju. Može se promeniti izbor vakcine, ali najbolja 

vakcina je ona koju možete danas da primite, jer moramo što više ljudi da vakcinišemo - navodi Đerlek 

dodajući da vakcina neće rešiti ceo problem i da prestoji ozbiljna borba sa kovidom. 



 
 

 

Stiže i Registar osoba obolelih od retkih bolesti 

Novim zakonom o zdravstvenom osiguranju, koji bi Srbija trebalo da dobije sredinom godine, odnosno 1. 

juna 2021., prvi put će u pravne propise u Srbiji biće uvedena definicija retkih bolesti 

U obrazloženju Nacrta novog zakona navodi se da se pojavila potreba za daljim unapređenjem sistema 

obaveznog zdravstvenog osiguranja, koja se ogleda u odgovarajućim rešenjima koja se odnose na 

ostvarivanje prava na naknadu zarade usled privremene sprečenosti za rad usled bolesti ili povrede, pa 

su njime predložena nova rešenja kojima se olakšava ostvarivanje tog prava osiguranicima, kao i 

poslodavcima. 

Planirano je, po prvi put, uvođenje definicije retkih bolesti u pravne propise Republike Srbije. 

To bi zapravo bilo sprovođenje jedne od aktivnosti Programa za retke bolesti u Srbiji za period 2020-

2022. godine sa Akcionim planom. 

 


